
Združeno
gre lažje

Delovna organizacija Hoja je se-
stavljena iz šestih TOZD in ene DSSS.
V njej je zaposlenih skupno okoli 730
delavcev. V začetku januarja so posta-
li polnopravna članica SOZD Uniles.
Le ta združuje 10 največjih organiza-
cij lesno predelovalne industrije med
katerimi so tudi Meblo - Nova Gorica,
Stol - Kamnik, Marles - Maribor, No-
voles - Novo mesto in Lesnina.

V vseh TOZD Hoje imajo izvense-
rijski proizvodni program. Zaradi tega
nimajo večjih težav s prilagajanjem
trgu. Prepričani so, da je to prav goto-
vo perspektivna oblika poslovanja, saj
je danes prilagodljivost trgu sestavni
del razvoja. Tudi njihov izvoz ni zane-
marljiv. V njihovi skupni realizaciji je
lani predstavljal 17 odstotkov oziroma
45 milijonov dinarjev. Izvažajo pred-
vsem TOZD Galanterija iz Podpeči,
Pohištvo iz Polhovega Gradca in Žaga
Škofljica. Galanterija je do pred nekaj
leti izvažala v številne države od Ja-
ponske do Evrope. Danes so se zaradi
večje uspešnosti omejili raje na Evro-
po. TOZD Pohištvo iz Polhovega
Gradca je svoje izdelke lani prodajalo
predvsem na Švedsko, v Švico in v
dežele Bližnjega vzhoda.

In kako so se odločili za Uniles?
Formalno so polnopravna članica po-
stali na seji delavskega sveta 9. ja-
nuarja, ko so sprejeli sklep o pristopu.
Članice Unilesa združuje osnovna ide*
ja o ustrezni delitvi dela med člani ter
želja po skupnem urejanju zadev kot
so: enotno nastopanje doma in v tuji-
ni, skupno načrtovanje razvoja ter
medsebojna pomoč v primerih, ko
nekdo med njimi zaide v težave. Prav
tako sedaj mnogo lažje urejajo zadeve
na ozkih strokovnih področjih. V Uni-

lesovih strokovnih odborih lahko stro-
kovnjaki uspešno izmenjujejo svoje
izkušnje.

V Hoji so se odločili za združitev
zato, da bodo lažje nastopali na trži-
šču, usklajevali cene ter poslovno poli-
tiko. Tako bodo lahko tudi usklajevali
proizvodni program in obenem s tem
tudi naložbe.

nijo, da je zato vloga slovenske lesno
predelovalne industrije relativno pre-
malo upoštevana in ni med pred-
nostnimi panogami. Vsekakor pa me-
nijo, da je pravilnejše ,če damo pred-
nost posameznim naložbam, kakor pa
celotnim panogam. Kaj lahko se na-
mreč znotraj panoge najdejo tudi ta-
ke, ki ne sodijo med prednostne.

Obravnavali so tudi nove stabiliza-
cijske ukrepe. Ugotovili so, da se bo
velik del ŠOZD srečeval s povečanjem
stroškov poslovanja, njihova likvi-
dnost pa se bo zmanjšala. Velik pro-
blem za SOZD predstavlja tudi
zmanjšanje potrošniških kreditov.

Mnoge naloge pa so še vedno premalo

Po skupnem prihodku sodi Uniles
med največje jugoslovanske delovne
organizacije. SOZD je z 20 milijarda-
mi skupnega prihodka leta 1978 zase-
del 21. mesto v Jugoslaviji. Na zadnji
seji skupnega delavskega sveta so
obravnavali med drugim tudi poročilo
odbora za gospodarjenje. Po podatkih
za prvih devet mesecev lani so vsi ka-
zalci nad slovenskim povprečjem. Me-

jasne in je načrtovanje zaradi tega
otežkočeno.

Sicer pa: ob ostrejših pogojih go-
spodarjenja bodo zaradi nujnega po-
vezovanja številne SOZD, ki so zaen-
krat le »na papirju« mnogo bolj zaži-
vele.
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